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Apetese
la revista d’Asproseat

Esport i salut
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Ens podem felicitar!!! Han passat 
moltes coses des de l’última vegada i 
algunes d’elles molt importants, però 
continuem estant i això vol dir que, 
com a entitat, tenim molta salut.

Fa 3 anys que no ens comuniquem 
amb vosaltres, mitjançant la revista, i 
hem cregut oportú tornar a començar 
amb uns articles que segur ens 
portaran a pensar en la importància 
de la salut i en com cal cuidar-la.

Per fer un paral·lelisme, volem fer 
palès la salut que té ASPROSEAT. Hem 
aconseguit superar tots els entrebancs 
que ens han anat sorgint. Si mirem els 
nostres 41 anys d’història, quan vam 
crear el nostre primer servei, déu-n’hi-
do on hem arribat, quina cobertura de 
serveis tenim i, el que és més valuós, 
sempre amb sostenibilitat i qualitat.  

Aquests dos últims anys potser 
han estat els que ens han portat 
més feina per les causes que tots 
sabem. Cadascú de nosaltres, 
sense excepcions, (usuaris, pares, 
professionals, socis, col·laboradors…) 
hem posat el millor que teníem i el 
resultat és que podem dir, amb molt 
orgull, que disposem de molt bona 
salut.

Malgrat tot, hem aconseguit el més 
important, mantenir els serveis i 
per què no dir-ho, fer avenços en 
aspectes claus de la nostra entitat.

Així mateix, aquests temps que poden 
haver semblat d’aturada, ens han 
permès pensar en nous projectes 
que recullen les necessitats de les 
persones que atenem: habitatge, 
treball, oci, cultura, activitat pels socis… 
Estem segurs que, ben aviat, veuran 
la llum i podrem continuar donant 
resposta a les necessitats actuals.

En donar per superades totes les 
dificultats afegides, afrontem els anys 
que venen amb la il·lusió de continuar 
treballant i evolucionant, incorporant 
noves tecnologies, projectes i noves 
energies que ens preparin per al futur 
que està per venir.

Us animem a continuar treballant 
pel futur. El futur també depèn de 
nosaltres.
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No perdem la salut
Per Asun Rodríguez

Des de l’inici de l’obertura del primer 
centre l’any 1981, hem tingut una clara 
intenció d’organitzar accions i activitats 
fora de les quatre parets del llavors 
Centre Ocupacional 1981.

L’esperit inicial de sortir de les quatre 
parets de l’edifici continua estant 
present a cada un dels nostres centres. 

Penso, amb molta 
convicció, que per la 
salut de la societat 
és important que la 
diversitat de persones 
que en formen part 
siguin tingudes en 
compte i reconegudes  
a qualsevol lloc.
Participar fent activitats de lleure 
en espais públics, assistir a 
esdeveniments culturals, utilitzar el 
transport públic, integrar-se en un 
lloc de treball o tenir equipaments de 
llars en blocs de pisos normalitzats 
no ha estat gens fàcil. Podem dir, 
amb orgull, que a la resistència inicial 
dels anys 80, vàrem poder donar-li la 
volta i aconseguir una visibilització, un 
respecte i una normalització crucials.

Hem pogut mostrar tot allò que 
fem creant exposicions, participant 
en espectacles, fent sessions 

compartides amb escoles, creant un 
festival de cinema, formant un equip 
de futbol inclusiu i un llarg etcètera.

Des de cadascun dels territoris on 
estem ubicats, s’ha participat fent 
xarxa i col·laborant amb la comunitat, 
hem ajudat amb la recollida 
d’aliments, hem compartit horts 
municipals, hem participat en les fires 
de Nadal, de Sant Jordi, de la Pau, etc. I, 
tot això, sent sempre un col·lectiu més. 

Aquests darrers anys estic copsant 
una societat que té un punt de mira 
més individualista, on la individualitat 
i l’interès propi preval sense tenir en 
compte que compartim el món amb 
més gent. Tenir cura de les coses 
col·lectives costa cada cop més.

Quan veig que no es respecta allò 
que no és teu o que no és com tu, em 
preocupa. Sovint escoltem que alguns 
col·lectius són agredits pel fet de ser 
diferents i, això, em porta a pensar que 
estem emmalaltint com a societat.

No hauríem d’anar enrere amb tot 
allò que, amb el treball d’anys, s’ha 
aconseguit pel nostre col·lectiu i, 
per això, reclamo que no perdem 
la bona salut que hem aconseguit 
amb el treball de tots: persones amb 
discapacitat, pares, professionals, 
entitats, administracions, etc.
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La majoria d’integrants de l’equip 
provenen de Dolors Aleu. 

A més, el Rubén s’està formant per 
ser auxiliar de monitor esportiu. 
La temporada passada va dur 
a terme unes pràctiques com a 
ajudant de l’entrenador de l’Aleví 
C del CE L’Hospitalet: “El dia del 
primer partit em vaig emocionar. 
Tothom em va ajudar molt: els 
jugadors, els pares, els companys 
de cos tècnic…”

En Rubén és una persona 
molt enèrgica, autoexigent i 
responsable: “M’agrada que les 
coses surtin bé, que es facin el 
millor possible”.

Què suposa per a tu poder jugar a 
futbol? Quins aspectes positius creus 
que t’aporta?

És una gran motivació. Un dels 
principals valors que et dona el futbol, i 
l’esport en general, és la companyonia. 
M’agrada molt relacionar-me amb els 
companys, així com amb els jugadors 
dels altres equips. De fet, quan anem a 
tornejos interactuem amb gent d’altres 
municipis i m’encanta. Crec que és 
molt important per a la socialització.

I, pel que fa a la salut, és 
importantíssim. Va molt bé per a un 
mateix, per sentir-se millor dia a dia.

Què suposa per a vosaltres jugar amb 
la samarreta i a l’estadi d’un club 
com el CE L’Hospitalet?

Sincerament, un autèntic luxe. Per mi 
és com si estigués en un somni. Mai 
hauria imaginat que un club i una 
ciutat com L’Hospitalet es fixés en un 
equip inclusiu com nosaltres. 

Com valores la primera temporada 
jugant amb el CE L’Hospitalet?
Sí que és cert que ens ha costat una 
mica adaptar-nos a l’haver-hi molts 
jugadors nous, però a poc a poc ens 
hem anat coneixent. Estic segur que 
aquesta temporada encara anirà 
millor.

Quina diferència trobes entre la 
temporada passada i les anteriors?

El fet de crear l’equip amb el CELH fa 
que tinguem més motivació i, alhora, 
més responsabilitat, ja que defenses 
una institució històrica. Però, com 
sempre dic als companys, el més 
important és gaudir, els resultats és 
quelcom extra.

Com es la relació amb els companys i 
entrenadors?

Molt bona. Hi ha una gran unió entre els 
jugadors de l’equip i el cos tècnic, així 
com amb els coordinadors del club. La 
relació amb en Sergio, l’entrenador, és 
sensacional des del primer dia. Tant de 
bo duri molts més anys a l’entitat.

Entrevista a  
Rubén Lebrato
Capità de l’equip de futbol  
inclusiu del CELH

Rubén Lebrato suma ja 12 
anys treballant a Asproseat, 
concretament al Centre Especial 
de Treball Dolors Aleu, ubicat 
a L’Hospitalet de Llobregat. 
Actualment, es dedica a les 
tasques d’envasar i Sala Blanca.

Cada dia arriba a les 7 del matí al 
centre, després del canvi d’horaris 
que es va establir fa més d’un any.

“Aquest horari és molt millor, ja 
que et permet aprofitar molt més 
el dia”, afirma. I és que els usuaris 
finalitzen la seva jornada a les  
15:00 h.

En el cas del Rubén, es desplaça 
cada dia en transport públic. De 
fet, cada dimarts quan acaba la 
seva jornada laboral, marxa cap 
a l’Estadi Municipal de L’Hospitalet 
per iniciar l’entrenament setmanal 
que comença a les 16:30h.  

El fet de crear l’equip  
amb el CELH fa 
que tinguem més 
motivació i, alhora, més 
responsabilitat, ja que 
defenses una institució 
històrica. Però, com 
sempre dic als companys, 
el més important és gaudir, 
els resultats és quelcom 
extra.

“Per a gent com nosaltres,  
és vital tenir aquests moments  
de desconnexió”



Com portes el rol de ser el capità de 
l’equip?

La tasca de capità no és gens fàcil, 
però crec que ho porto bastant bé. 
M’ho prenc amb calma i tranquil·litat, 
però noto que tinc una responsabilitat 
al representar a un club com el CE 
L’Hospitalet.

Com valores l’aposta que Asproseat 
fa per l’esport?

És bestial. Per a mi és essencial 
fer esport, ho necessito. Soc una 
persona molt activa, de fet aquest 
any compaginaré el futbol amb el 
bàsquet. En definitiva, per a gent com 
nosaltres és vital aquests moments de 
desconnexió del dia a dia.
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Per a mi és essencial 
fer esport, ho necessito. 
Soc una persona molt 
activa, de fet aquest any 
compaginaré el futbol 
amb el bàsquet.

L’Associació,  
present i futur
Per Eva Badenas

Partint de la premissa que tota  
activitat esportiva és una oportunitat 
per la persona que la practica 
de gaudir d’uns beneficis físics i 
psicosocials, cal destacar que
l’esport és una eina 
per a la millora de la 
nostra comunicació i 
autoestima, així com un 
mitjà d’integració en la 
comunitat.

Des de l’Associació Asproseat tenim 
com a objectiu que tota persona 
vinculada a la nostra entitat tingui 
l’oportunitat de gaudir d’aquests 
beneficis. Volem superar l’entrebanc 
que ha representat la pandèmia, 
que ens ha obligat a aturar les 
activitats que oferíem amb les terribles 
conseqüències per a les persones 
ateses, obligades a viure un aïllament 
no desitjat, en algunes ocasions 
no entès i que ha desembocat en 
trastorns que, de no haver estat per la 
Covid-19, no s’haguessin produït. 

Superat el període més greu de la 
pandèmia, contemplant les mesures 
i recomanacions de la Generalitat, 
l’Associació va reprendre la seva 
activitat esportiva, creient que era 
necessari tornar a oferir la possibilitat 
de sortir de casa per practicar esport, 
interactuar amb persones que no 
formen part del seu entorn familiar o 
de convivència.

No ha estat gens fàcil, hem hagut 
d’adaptar-nos a les circumstàncies i 
recursos disponibles a cada moment. 
Davant la dificultat, es van generar 
oportunitats. En un primer moment, 
convenis amb escoles que ens han 
ofert el seu pati per poder entrenar a 
futbol i bàsquet.
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Entrevista a  
Santi Ballesté
President del Club  
Esportiu L’Hospitalet

Ballesté és president del  
CE L’Hospitalet des de l’estiu del 
2016, després de guanyar les 
eleccions. 

Anteriorment, ja havia tingut 
experiència en l’àmbit esportiu, 
formant part de la comissió 
esportiva del Barça B.

En quin moment us decidiu a tenir un 
equip inclusiu? 

Des que vam arribar a la junta 
directiva del club, vam creure 
convenient tancar un cercle. Això es 
faria amb la creació d’un equip femení, 
un equip de veterans i no per últim 
menys important, l’inclusiu. Creiem que 
una ciutat com L’Hospitalet havia de 
tenir un equip inclusiu.

Si bé és cert que inicialment vam 
centrar tots els esforços a salvar 
econòmicament al club, sempre ho 
vam tenir molt clar, per això no ho vam 
poder fer fins fa dues temporades.

“La creació de l’equip 
inclusiu és del que més 
orgullós em sento des  
que vaig arribar al club”

En l’actualitat, hem tancat 
convenis de cessió d’espais amb 
diferents ajuntaments per a poder 
desenvolupar els entrenaments. 
Els de bàsquet es duen a terme al 
poliesportiu les Moreres d’Esplugues. 
Per altra banda, l’Ajuntament de 
L’Hospitalet de Llobregat ens cedeix la 
piscina al CEM Santa Eulàlia, l’equip de 
futbol s’ha integrat a la CE L’Hospitalet 
com a equip inclusiu, mentre que 
l’Ajuntament de Barcelona ens cedeix 
el Poliesportiu La Marina per entrenar a 
futbol sala. Finalment, estem pendents 
d’iniciar l’activitat de petanca a les 
instal·lacions d’una entitat del barri de 
la Zona Franca. 

Volem créixer com a entitat, ser 
accessibles als nostres socis, oberts a 
tota persona interessada a participar 
de les nostres activitats i poder donar 
resposta a les necessitats que ens 
plantegin, siguin esportives, d’oci, o 
d’assessorament i d’orientació familiar. 

Volem ser visibles i representatius 
d’un col·lectiu i unes famílies que 
requereixen la nostra atenció i suport, 
fent-los partícips de les decisions que 
els afecta.
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Els beneficis de tenir  
una vida activa 
Per Armand Galvez, fisioterapeuta  
del Centre Pilot Sant Just

Podríem començar aquest article dient 
allò tan gastat de “el nostre cos és 
una màquina perfecta...” o  “el nostre 
cos és una meravella”, i malgrat que 
totes aquestes afirmacions puguin ser 
veritat, el cert és que totes es queden 
molt lluny de la realitat. 

Si pensem globalment en el nostre 
cos, descobrirem un organisme que 
és capaç de regenerar-se si es fa una 
ferida, si un dels seus ossos es trenca, 
si a causa d’una intervenció quirúrgica 
cal extirpar una part d’un òrgan, etc.

És un cos que és capaç d’aprendre a 
caminar, a saltar, a saber distingir la 
fruita verda de la madura sense tocar-
la, pintar murals, llegir aquest article, 
entendre una vinyeta còmica o fer 
sudokus. 

En definitiva, el nostre 
cos és capaç d’adaptar-
se i funcionar a la 
perfecció davant d’una 
gran quantitat de 
situacions diferents i 
això som capaços de 
fer-ho durant una part 
important de les nostres 
vides.

Per mantenir tota la nostra capacitat 
d’adaptació del cos i que sigui 
capaç de fer totes aquestes coses, 
és necessari cuidar-lo al llarg dels 
anys i fer que aquest organisme 
tan extraordinari estigui en òptimes 
condicions el màxim de temps 
possible. Avui dia, els nostres hàbits són 
bastant sedentaris: estem asseguts 
a despatxos, ens movem en cotxe o 
transport públic i utilitzem l’ascensor 
per arribar a casa. En definitiva, 
els nostres estils de vida porten 
associades unes pràctiques que ens 
allunyen de poder cuidar el nostre cos.

De fet, podríem afegir referències a 
articles i mil estudis científics, però 
ho resumirem en una sola frase que 
inclou tota l’evidència científica que 
tenim fins al moment: cuidar el cos és 
moure’l. Dit d’una altra manera: 
fer exercici físic amb freqüència 
és una de les claus per prevenir 
el desenvolupament de malalties 
com la diabetis, les malalties 
cardiovasculars, l’osteoporosi, les 
demències i alguns tipus de càncer. 
Mantenint una vida activa obrim les 
portes a un envelliment saludable.

No cal fer maratons, ni aixecar 120 kg  
a un gimnàs.

Com s’inicia el procés de creació de 
l’equip?

D’una manera molt senzilla. Amb 
en Ramon Vives, director general 
d’Asproseat, amb qui tenim una 
relació personal de fa anys, vam parlar 
sobre la possibilitat de crear un equip 
inclusiu. Va ser molt fàcil posar-se 
d’acord. 

Teniu la idea de crear nous equips 
inclusius?

L’objectiu és anar creixent any rere 
any amb la creació de nous equips. 
Ara mateix tenim dos equips, però 
estic segur que això no acabarà 
aquí. El primer pas és consolidar-nos 
i continuar cercant la felicitat dels 
nostres jugadors.

Com és la relació entre el Club 
Esportiu L’Hospitalet i Asproseat?

Excel·lent. Recordo el dia de la 
presentació com una jornada molt 
emocionant. Va ser molt maco. 
El nostre agraïment és total. Per a 
nosaltres és indescriptible veure la 
il·lusió que transmeten els jugadors 
durant els entrenaments i partits. Amb 
Asproseat ha estat tot molt fàcil des 
del primer dia.

Què suposa per a un club com el CE 
L’Hospitalet fer aquest pas?

Com he dit abans, tancar un cercle. 
Futbol base, futbol amateur o 
semiprofessional, veterans, femení i 
l’inclusiu. Ja no tenim cap més via per 
explorar. Des del club ho hem tingut 
sempre molt clar. L’únic que ens falta 
és poder jugar els partits al nostre 
estadi, ja que actualment es fa a Vall 
d’Hebron.

Quina valoració fas d’aquests dos 
anys de col·laboració?

Molt bona. Els resultats és el que menys 
valoro en aquest cas. El més important 
és l’alegria i la felicitat que es respira 
quan vaig a veure’ls. Sincerament, és 
del que més orgullós em sento del 
meu mandat en aquest club. Un dels 
objectius del futbol ha de ser aquest, 
ajudar a fer que la societat sigui més 
justa i igualitària. Al món del futbol 
desapareixen les classes socials quan 
ens vestim de curt. Cal inculcar-ho des 
de ben petits.

Per què creus que és tan important 
que persones amb discapacitat 
tinguin l’opció de fer esport?

Principalment, perquè és una gran 
motivació per a ells. Al futbol inclusiu 
es respiren valors que, en el futbol 
actual, només es veuen en benjamins 
o alevins. És el futbol de la il·lusió. Tinc 
moltes anècdotes de partits que 
he anat a veure dels nostres equips 
inclusius. De fet, en un partit de la 
temporada passada, el nostre porter 
va encaixar quatre gols i el rival va 
anar a abraçar-lo per donar-li ànims. 
Això seria impensable en el futbol 
professional, inclús en la majoria de 
categories del futbol base. I com 
aquesta situació, n’he vist moltes 
a l’inclusiu. És un goig veure com 
afronten els partits i entrenaments.

Com valores la tasca que fa 
Asproseat?

És una entitat que ha anat creixent 
molt fins al dia d’avui, sent una 
institució molt important que dona 
feina a moltes persones amb 
discapacitat. És increïble tot el que 
arriben a fer. Només em queda agrair 
la tasca social que duen a terme.
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Mitja hora d’exercici 
al dia i tenir una dieta 
equilibrada són dues de 
les consignes bàsiques 
per aconseguir-ho. 
L’Organització Mundial de la Salut 
(OMS) recomana que les persones 
adultes hauríem de fer activitat física 
moderada durant un interval de 
150 a 300 minuts setmanals (xifres 
que equivalen a una mitjana de 20 
a 40 minuts diaris). Per altra banda, 
activitats físiques intenses de 75 a 150 
minuts setmanals (que equivaldria de 
10 a 20 minuts diaris). 

Hi ha moltes maneres de mantenir-
se actiu. Caminar és l’activitat més 
senzilla, la que requereix un menor 
esforç i que podem fer en qualsevol 
àmbit de la nostra vida. L’ideal és triar 
una activitat que realment ens agradi.

 

Una bona estratègia és fer una 
activitat en grup, ja que trobarem 
gent que li agrada el mateix que 
nosaltres, amb la qual cosa tindrem 
oportunitat de socialitzar i divertir-
nos, el que ens aportarà nombrosos 
beneficis cognitius. En qualsevol 
cas, el que és interessant és anar 
incorporant l’activitat física en tot allò 
que fem perquè tot suma en el teu 
camí cap al benestar. Si a la teva feina 
hi ha escales, utilitza-les, que també 
serveixen per pujar. 

Si fa massa temps que estàs asseguda 
a una cadira, aixeca’t i atén la propera 
trucada caminant pel passadís o 
practica algun estirament, fes pauses 
actives. Sigues capaç de baixar de 
l’autobús un parell de parades abans 
d’arribar a casa. La combinació 
d’aquestes activitats més sedentàries 
amb d’altres més actives són la clau 
per sentir-se millor, i allargar - ara sí 
que és el moment de la frase - la vida 
d’aquesta màquina tan perfecta que 
habitem.

L’activitat física...

Font: www.who.int/es/news-room/fact-sheets/detail/physical-activity

Té importants beneficis per a la salut i contribueix a 
la prevenció de malalties no transmissibles com les 
malalties cardiovasculars, el càncer i la diabetis.

Redueix els símptomes de la depressió i l’ansietat, i 
millora les habilitats de raonament, aprenentatge i judici.

Assegura el creixement i el desenvolupament saludable 
dels joves.

Entrevista a  
Edu Polo
Periodista esportiu 

L’actualitat del Barça no s’entén 
sense la figura d’Edu Polo, sent 
un dels professionals de més 
reputació pel que fa al món culer. 
Actualment, exerceix com a 
periodista al Mundo Deportivo, així 
com al canal Vamos de Movistar 
Plus, però durant 12 anys va estar 
a la Cadena SER, on també va ser 
cap d’esports.  

A més, és un amant del running. 
De fet, ha aconseguit acabar un 
Ironman, a més de córrer diverses 
maratons. I, des de fa poc temps, 
és ambaixador d’Asics.

L’any 2017 es va crear la Liga Genuine, 
com valores l’aposta que fan els 
clubs de Primera Divisió per aquesta 
competició?

És molt important i necessari que 
clubs com el Barcelona, l’Espanyol 
o el Girona facin aquestes apostes 
per donar visibilitat a persones amb 
discapacitat. 

“Per què no omplir 
el Camp Nou per 
un partit de futbol 
inclusiu?”
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Uns valors que s’accentuen en 
esports inclusius i de base, oi?

I tant. I és una qüestió de la qual tots 
hauríem d’aprendre. Per començar, els 
esportistes professionals. És una lliçó 
permanent la que ens donen. Per altra 
banda, per què no, en un futur, parlem 
només de futbol? Sense haver de dir 
inclusiu o femení. 

I, d’aquesta manera, aconseguir que 
si una persona amb una discapacitat 
intel·lectual té les habilitats per jugar 
en un equip convencional, ho pugui 
fer. Al cap i a la fi, assolir una societat 
sense barreres.

Salvant les distàncies, creus que 
en un futur podria passar quelcom 
semblant que amb el futbol femení? 
Pel que fa a visibilitat, espectadors, 
inversió…

És difícil de preveure, però veient el que 
està passant amb la Liga Genuine, que 
any rere any es va fent un pas més, 
per què no? Per què no omplir un dia 
el Camp Nou per un partit de futbol 
inclusiu?

Clar que és complicat, però sí que 
visualitzo un creixement quant a 
visibilitat o professionalització. De 
fet, l’objectiu del torneig de la Liga 
Genuine hauria de ser el d’aconseguir 
que aquesta competició sigui més 
mediàtica, es vegi per televisió i vagi 
creixent a poc a poc. Segur que, 
d’aquesta manera, anirà creixent 
l’interès de la gent.

S’haurien d’organitzar esdeveniments 
per posar-los a l’aparador i que la 
gent els conegui. Estic segur que anirà 
creixent. No sé si al nivell del femení, 
que ha estat un creixement que ningú 
esperava, però segur que creixerà.

Com valores que entitats com 
Asproseat facin una aposta tan 
important per l’esport inclusiu?

La veritat és que els hi tinc una 
admiració màxima. És espectacular 
la tasca que duen a terme i crec que 
no se’ls hi agraeix prou. De fet, com a 
mitjà de comunicació, et sents una 
mica culpable de no dona’ls-hi més 
veu perquè la mereixen. Parlàvem 
de la Liga Genuine, però el fet que hi 
hagi empreses com Asproseat que 
no només donen feina a persones 
amb discapacitat, sinó que a més els 
hi obren la possibilitat de fer esport, 
mereixeria un altaveu que els hi 
reconegui i que faci que molta més 
gent, més enllà dels implicats, ho pugui 
conèixer.

Si bé és cert, cal recordar que 
ja fa anys que moltes entitats, 
organitzacions i clubs esportius es 
dediquen a potenciar l’esport inclusiu.

Però, com sempre, en el moment en 
el qual clubs grans com el Barça o 
l’Espanyol fan una aposta directa, 
augmenta molt la visibilitat. I, això, 
ajuda molt que tothom en sigui 
conscient, ho vegi i una part més 
nombrosa de la societat s’adoni que 
persones amb discapacitat intel·lectual 
també poden fer esport.

Així, qualsevol persona, es trobi en la 
situació que es trobi, es pugui plantejar 
si en el seu barri o municipi pot tenir la 
possibilitat de fer esport.

Quina importància li dones al fet que 
persones amb discapacitat puguin 
fer esport?

És vital. De fet, conec molt a l’Àlex Roca, 
un noi que de ben petit va patir una 
encefalitis viral herpètica que li va 
provocar una paràlisi cerebral i un 76% 
de discapacitat física. Doncs bé, a l’Àlex 
li van dir que, pràcticament, no podria 
fer res a la vida. I, al contrari, treballa, 
s’ha casat, fa mitges maratons, 
triatlons… És un exemple de què no 
s’ha de posar cap barrera a ningú pel 
simple fet de tenir una discapacitat.

S’està avançant molt, fins fa uns 
anys hi existien molt més que ara. 
Es donava per suposat que si tenies 
una discapacitat, automàticament 
no podies fer esport. I, és al revés, fer 
esport ajuda moltíssim a qualsevol 
persona a tenir una bona salut, més 
enllà dels valors que transmet.

Arran d’això que comentes, quins són 
aquests valors?

Moltíssims. Companyonia, solidaritat, 
compromís amb els altres, treball en 
equip, respecte… Són valors que hi són 
a l’esport, però que et serveixen en el 
teu dia a dia.

El gran avantatge de l’esport inclusiu 
és, precisament, incloure persones 
amb discapacitat amb persones sense 
discapacitat. I, això, fa que aquells que 
no tenen una discapacitat puguin 
entendre molt millor a aquells que sí 
que en tenen, es puguin ajudar els uns 
als altres i es treguin els prejudicis de 
sobre.

De fet, segur que moltes persones 
pensen que si tens una discapacitat, 
no pots jugar a bàsquet de la mateixa 
forma, per exemple. I si es posessin 
a jugar, veurien que no hi ha cap 
problema. En definitiva, l’esport és una 
eina clau en la inclusió i normalització.

“Com a mitjà de 
comunicació, et sents 
una mica culpable de no 
dona’ls-hi més veu perquè 
la mereixen”.
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Entrevista a  
Núria Rodríguez
Nadadora de l’entitat

La Núria va entrar a Asproseat l’any 
1999, quan es va integrar al Centre 
Especial de Treball Dolors Aleu.  
Al llarg d’aquests 23 anys, ha 
passat per diferents seccions, però 
recorda que “m’agradaria provar i 
aprendre coses noves”.

A més de la seva jornada laboral, 
durant la setmana fa natació amb 
l’Associació. I és que no només és 
usuària de l’activitat de natació, 
sinó que també és monitora de la 
piscina, ensenyant als més petits. 
“M’està encantant l’experiència. 
La relació amb els nens i nenes és 
molt bona”, explica.

L’esport és un aspecte cabdal a 
la vida de la Núria. Quan acaba 
les sessions de natació, passa pel 
gimnàs per estar-hi una hora.

Què suposa per a tu fer natació amb 
l’Associació?

L’esport és una part de mi, vaig 
començar a fer esport des de ben 
petita. Per a mi és vital. Quan estic a 
l’aigua desconnecto de tot, m’allibero. 
De fet, estic rumiant d’apuntar-me a 
un segon esport.

I la teva experiència com a monitora 
amb els nens i nenes?

Hi ha nens que han millorat molt, 
m’enorgulleix veure la seva progressió. 
Em sento molt valorada i estimada. 
És com si hi hagués estat tota la 
vida. De fet, l’any passat vaig anar a 
un campionat de monitora i em va 
encantar!

I la relació amb ells?

La veritat és que em van integrar molt 
bé des del primer dia. Sempre hi ha 
nens més moguts que altres, però 
la relació amb ells, així com amb els 
altres monitors, és molt bona. 

A causa de la pandèmia es va aturar 
la competició, ho trobes a faltar?

Molt. Trobo molt a faltar competir, però 
sobretot relacionar-me amb gent 
d’altres centres, veure cares noves, 
fer nous amics… Aquest any torna la 
competició i estic molt contenta.

Com valores la unificació de l’horari 
dels treballadors del Centre Especial 
de Treball?

És clau. La unificació de l’horari ens 
permet tenir activitats extra laborals 
després de la feina. Si no no tindria 
tantes facilitats per fer esport.

“L’esport és una part de mi, 
vaig començar a fer esport 
des de ben petita. Per a 
mi és vital. Quan estic a 
l’aigua desconnecto de tot, 
m’allibero”.

“L’esport és  
una part de mi”
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En què consisteix el 
management humanista  
per a les empreses?
Per Xavier Marcet

Xavier Marcet és consultor 
en estratègia, innovació i 
emprenedoria corporativa. Des de 
2002 treballa ajudant a empreses, 
universitats i administracions a 
desplegar models d’innovació 
orientats a obtenir resultats. 

Ha desenvolupat consultories 
internacionals en més de 20 països 
d’Europa i Amèrica en empreses com 
HP, Sony, Arauco, Grup Suez, Repsol, 
Banc Sabadell o SEAT. Actualment, 
presideix Lead to Change, (Barcelona 
- Madrid - Boston - Santiago de Xile) 
empreses en xarxa dedicades a la 
consultoria en estratègia i innovació 
i 8Wires, una startup sobre Big Data i 
Management.

A més, imparteix nombroses 
conferències a l’any sobre innovació 
i emprenedoria, així com classes 
en diferents escoles de negoci i 
universitats d’Espanya i Llatinoamèrica. 
De fet, fa un any va donar una xerrada 
a tot l’equip directiu d’Asproseat en 
la sortida anual que va tenir lloc a 
Collbató.

Entrem en l’era del management 
humanista. És el més assenyat. 
Parlar de management és una certa 
tautologia*.

En definitiva, el 
management és 
gestionar persones. 
Els principals trets d’aquest 
management humanista els rescatem 
de pensadors com Peter Drucker, 
Charles Handy o Jim Collins. Al principi 
del management, les persones eren 
poc més que una peça més en un 
engranatge de producció. A poc 
a poc, les persones van ocupar la 
centralitat gràcies a un Drucker que 
va començar a parlar de treballadors 
del coneixement o de Handy que ens 
va advertir que les persones no són 
un simple recurs i que, per tant, no 
hauríem de parlar més de “Recursos 
Humans”. Pel que he après de molts 
autors, però sobretot dels meus clients, 
suggereixo que els principals trets 
del management humanista són els 
següents:

01

El management humanista és 
management. És a dir, una manera 
d’entendre la gestió per a aconseguir 
resultats. El management humanista 
no és el management de les excuses, 
s’orienta a resultats, però ho vol 
aconseguir sense conculcar la dignitat 
de les persones.

02 

El management humanista entén que 
les organitzacions són comunitats de 
persones al voltant d’un propòsit.

03 

El management humanista treballa 
per a la sostenibilitat de les empreses 
com a comunitats de persones 
que són. Som sostenibles si som 
consistents, és a dir, si evolucionem 
amb els que volem servir mig pas per 
davant.

04

El management humanista cerca 
la sensatesa en relació amb les 
màquines intel·ligents. Aposta per 
la suma d’intel·ligències (per la 
intel·ligència natural i l’artificial). 
L’equació de persones-màquines s’ha 
de decantar a favor de les persones 
amb molta determinació.

05 

El management humanista cerca 
fonamentar el creixement de les 
persones en la seva capacitat 
d’aprendre i desaprendre.

06 

El management humanista aspira 
a anar més enllà de l’eficiència. Per 
dir-ho en paraules de Peter Drucker: 
“Eficiència és fer les coses bé. Efectivitat 
és fer el correcte”.

07 

El management humanista dona 
suport a l’estratègia en les persones. 
Cap document (pla estratègic, 
programa i projecte) és res sense 
persones amb talent i esforç que ho 
puguin fer realitat.

08 

El management humanista és el 
contrari del management populista. 
És un management que abraça la 
complexitat i que intenta resoldre-la o, 
almenys, no incrementar-la.

09

El management humanista prefereix 
la humilitat. Creu que els líders han de 
compaginar l’ambició en els projectes 
amb molta humilitat personal. Líders 
que expliquen el perquè, que donen 
raons i sentit.

10 

El management humanista és el 
management del respecte, ni més, ni 
menys. Respecte a aquells que volem 
servir, respecte a les persones d’una 
comunitat professional, als proveïdors, 
respecte als quals arrisquen de la seva 
butxaca, respecte als quals aprenen, 
respecte a la diversitat, respecte als qui 
fan créixer als altres. Sense respecte no 
es construeix res memorable.

En conclusió, el management 
humanista cerca, encara que  
sigui complex, combinar els resultats 
amb la generositat, la tecnologia  
amb el treball digne, la competitivitat 
amb el respecte, i 
proposa un model 
d’empresa en què fer 
negocis i ser honest 
esdevingui una obvietat, 
quelcom que ha de ser l’objectiu 
en qualsevol empresa, entitat o 
organització del segle XXI.

*Tautologia: Repetició amb una altra forma, sovint  
  innecessària, d’un pensament o concepte ja expressat.
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 Serveis per  
 a persones 

Asproseat grup ofereix serveis 
integrals per a persones amb 
discapacitat des de la infància 
fins a la vellesa.

 Serveis per  
 a empreses 

Asproseat grup disposa de més 
de 12.000 m2 d’instal·lacions 
al teu servei, repartits entre 
L’Hospitalet, Cornellà i 
Esplugues de Llobregat.

Manipulats  
postals

Destrucció 
documents

Envasats

Sala blanca

Jardineria

Manipulats serveis  
complementaris

Logística

Neteja

Consergeria

Manteniment

Escola Atenció Diürna CAE

CET Llar residència Suport a la llar

Respir Activitats associatives
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Entrevista a  
Jaume Villena
Pare d’un usuari de l’entitat  
i membre de l’Associació 

Quin és el teu paper dins de  
l’Associació?

Ara fa tres anys, la presidenta em va 
demanar que entrés com a vocal 
de l’Associació. Però fa un any, qui 
era secretari ho va deixar per motius 
personals i vaig passar a ser el 
secretari de l’Associació, a més de ser 
qui gestiona tot l’àmbit esportiu de 
l’entitat.

Quina era la teva vinculació 
amb l’entitat abans d’entrar a 
l’Associació?

Era mínima. De fet, el que estic 
intentant és que els pares i mares 
s’involucrin molt més en saber què 
és Asproseat. I és que, en el meu cas, 
fins que no he entrat a l’Associació no 
sabia molt més enllà del que feia el 
meu fill.

Quan estàs a dins, t’adones que la 
col·laboració dels pares és gairebé 
nul·la. L’objectiu és aconseguir una 
major implicació en el dia a dia.

Quan va començar la teva relació 
amb Asproseat?

El meu fill va arribar l’any 1995 a 
Asproseat. En fer 21 anys, va acabar 
la seva etapa escolar a l’Escola 
Montserrat de Barcelona. Llavors, 
va començar la seva trajectòria a 
Asproseat integrant-se al Centre 
Especial de Treball Dolors Aleu a 
L’Hospitalet de Llobregat.  
Allà va ser quan va començar la meva 
mínima vinculació amb l’entitat.

Quina  és la teva vinculació amb 
l’esport? 

He estat sempre vinculat amb el món 
de l’esport, sobretot amb el bàsquet. 
De fet, actualment soc vocal d’un club 
de bàsquet. Tinc un altre fill que, com 
jo, hi va jugar durant molts anys.

Com valores la tasca que duu a terme 
l’entitat? 

Molt bona. Tot i que podríem arribar 
més lluny amb més implicació dels 
pares i mares. Actualment, disposem 
de pocs recursos, som només quatre 
persones que estem al dia a dia de 
l’Associació. Sense ajudes externes, tot 
costa més. I no demano que formin 
part de la junta, sinó que col·laborin 
una mica més. És cert que potser és 
culpa nostra que no expliquem tot el 
que fem o volem fer.

El meu objectiu és que tots els usuaris 
d’Asproseat o el màxim possible facin 
algun esport. I que fóssim una família, 
i no una Associació. Entre tots ens 
podríem ajudar molt més.

Com valores els números actuals 
d’usuaris d’Asproseat que fan 
esport? 

Des de la pandèmia hem augmentat 
molt el nombre d’usuaris que fan 
esport. Estem molt satisfets, però 
sempre es pot millorar. Futbol, futbol 
sala, bàsquet i natació són els esports 
que oferim als nostres usuaris. Des 
de l’Associació animem a tothom 
a apuntar-se a qualsevol disciplina 
esportiva.

Com valores l’aposta que Asproseat 
fa per l’esport?

Molt necessària. L’esport és clau i 
encara més per a persones amb 
discapacitat. 

Per què li doneu tanta importància a 
l’esport des de l’Associació? 

L’esport és molt important per a les 
relacions socials i, sobretot, per a 
persones amb discapacitat. La meva 
experiència com a pare em diu que és 
clau. Són dos dies que surten de casa 
per entrenar i el cap de setmana amb 
el partit, on es relacionen amb altres 
companys. És lleure i entreteniment. De 
la mateixa manera, també organitzem 
sortides culturals.

És una gran motivació per a ells que 
els serveix també per desconnectar. 
L’esport és una continuació de la vida 
i dona molts valors que serviran per al 
dia a dia.

Què és Asproseat per a tu i per al teu 
fill? 

Molt, gairebé tot. Jo sempre he dit que 
estic eternament agraït a Asproseat 
pel que han fet pel meu fill. El fet 
d’haver de tenir una obligació diària 
d’anar a treballar fa que s’espavili molt: 
els trajectes en transport públic, les 
relacions amb els responsables i els 
companys, l’entrega de les tasques… 
Sense Asproseat, quina perspectiva de 
futur tindria el meu fill?

Després d’un any de l’acord amb el 
CE L’Hospitalet, com valores aquesta 
col·laboració?

La col·laboració és boníssima. Tenim 
comunicació setmanal amb ells 
i qualsevol problema que tenim 
es soluciona ràpidament. Per a 
nosaltres és un orgull passar de jugar 
en un pati de col·legi a jugar a les 
instal·lacions d’un club històric com 
el CE L’Hospitalet. Des d’Asproseat 
desitgem que duri molts anys més. 
D’altra banda, hem aconseguit que 
el bàsquet es jugui al pavelló de Les 
Moreres d’Esplugues de Llobregat. 
També suposa un gran pas per a 
nosaltres. Agraïm molt les facilitats que 
ens ha donat l’ajuntament.

“L’esport et dona molts 
valors que et serviran  
per al teu dia a dia”
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Notícies destacades

L’Escola Centre Pilot rep 
l’assignació d’una nova aula
L’assignació d’una nova aula és un 
reconeixement a la trajectòria i a la 
feina dels professionals que formem 
part de l’escola i, també, de la gran 
demanda de famílies generada en 
l’última preinscripció escolar, fet que ens 
demostra que el nostre centre gaudeix 
d’un nivell de reconeixement i de salut 
immillorable.

Aquesta ampliació significa que 
es passa de 8 a 9 grups-classe, 
augmentant els alumnes de l’escola i els 
professionals que la integren.

L’Escola ha iniciat el nou curs amb 
l’objectiu de continuar avançant, creixent 
i evolucionant com a centre d’educació 
especial.

1a edició del Torneig 
de Bàsquet inclusiu 
d’Asproseat
El passat mes de juny es va celebrar la 
primera edició del torneig de bàsquet 
inclusiu d’Asproseat. El campionat va 
tenir lloc al poliesportiu Les Moreres 
d’Esplugues de Llobregat durant el matí 
d’un dissabte de juny.

La jornada va ser tot un èxit 
d’organització i participació, amb 
més de 45 esportistes i prop de 100 
espectadors. El format del torneig va 
ser un triangular i va finalitzar amb la 
següent classificació: 

1r lloc: Asproseat 
2n lloc: La Marina 
3r lloc: Prodis

Asproseat instal·la una 
planta fotovoltaica al 
Centre Especial de Treball 
Dolors Aleu
La nau del Centre Especial de Treball 
Dolors Aleu d’Asproseat Grup, situada 
a L’Hospitalet de Llobregat, va encetar 
l’any amb la instal·lació d’una planta 
fotovoltaica per a autoconsum tipus II 
sobre la coberta.

Es tracta de 180 plaques solars que 
ens permetran generar 79,20KW. 
Amb aquesta inversió esperem 
poder abastir el funcionament de 
la maquinària, la il·luminació, la 
calefacció i la refrigeració del centre 
de Dolors Aleu, reduint el consum 
d’altres energies més contaminants.

Des d’Asproseat Grup estem 
compromesos amb l’agenda 2030 
aportant el nostre granet de sorra amb 
l’ODS 7 Energies netes perquè el nostre 
planeta sigui més sostenible.

Asproseat llança el seu nou web 
de logística social
Asproseat està d’enhorabona! L’entitat dona 
un pas més i fa oficial el llançament del nou 
web de logística social.

Després d’uns mesos de desenvolupament 
del projecte, l’organització va poder presentar 
el que suposa un important creixement en el 
servei de logística social per a empreses.

Un cop detectada la necessitat de disposar 
d’un portal web específic, el gran objectiu és la 
captació i fidelització dels clients del sector. Així 
mateix, aquest web actuarà paral·lelament al 
web corporatiu d’Asproseat. 

És una nova demostració de l’adaptabilitat 
als nous temps en els quals la digitalització és 
cada cop més present. 



Loteria
Ja pots adquirir les 
butlletes de la loteria 
d’enguany a la recepció 
dels nostres serveis.

Els números triats són:

Et desitgem molta sort!

Agraïm la col·laboració de:

Contacte

C. Dolors Aleu, 27-33 
08908 L’Hospitalet de Llobregat

T. 932 236 391

asproseat@asproseat.org

Segueix-nos a:

asproseatgrup

www.asproseat.org

34.202  
50.530


